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   PROTOKÓŁ nr LV/23 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 21 grudnia 2023 r. 

   

LV sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 21 grudnia 2023 r. o godz. 14:00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 17 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni 

goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, Prezes Zarządu Spółki 

„Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska, przedstawicieli służb 

mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie, mieszkańców Powiatu, przedstawicieli mediów, Zarząd Powiatu oraz 

Radę Powiatu. Na protokolantów powołał Magdalenę Romankiewicz i Dominikę Konopnicką.  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego nikt nie wniósł uwag i zarządził 

głosowanie nad porządkiem obrad, który został przyjęty większością głosów: (16 za; 1 wstrz.; 

0 przeciw, stanowi zał. nr 3). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. Następnie Przewodniczący 

Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski złożył poprawki  

do protokołu nr LIV/23 z dnia 30 listopada 2023 r., które zostały uwzględnione. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w wyniku, którego protokół został przyjęty większością 

głosów (15 za; 2 wstrz.; 0 przeciw;). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

I. Informacja z działalności bieżącej szpitala powiatowego prowadzonego przez 

Spółkę z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie”. 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska powiedziała, 

że przygotowana prezentacja (zał. nr 5) w telegraficznym skrócie przedstawia najważniejsze 

aspekty działania szpitala, kwestię sytuacji finansowej. Na pierwszym slajdzie został wskazany 

wynik finansowy Spółki według stanu na 31 października br. Jest na poziomie straty minus 
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200 000,00 zł. Oczywiście jest to wynik, który nie uwzględnia rezerw, natomiast pozwala 

domniemać, że Spółka wychodzi z długów i podnosi się z trudnej sytuacji finansowej, w jakiej 

się znalazła. Ogółem przychody Spółki na 31 października br. wyniosły 32 626 149,00 zł –  

w 95% są to przychody związane z realizacją kontraktów NFZ, reszta stanowi usługi 

komercyjne jakie Spółka świadczy na zewnątrz. Prezes poinformowała, że z trudnych rzeczy, 

które zastała, była kwestia braku środków na rachunku zakładowego funduszu świadczeń 

socjalnych. Była to jeszcze zaszłość z poprzedniego roku, dokonano w pełni uzupełnienie 

środków za tamten rok oraz pełnej refundacji w tym roku. Został już rozdysponowany  

na pracowników. Na dzień 31 października br. wszystkie zobowiązania wyniosły  

2 727 734,00 zł, z czego kwota 1 110 419,00 zł stanowiła zobowiązania z tytułu nieopłaconych 

składek zusowskich w roku 2022. Z ZUS zostały zawarte dwa układy ratalne, które płacone są 

regularnie. Regularnie opłacane są wszystkie zobowiązania publicznoprawne, realizowane są 

układy ratalne zawarte z wybranymi dostawcami głównie z branży farmaceutycznej, z branży 

diagnostycznej, czyli z obszaru medycznego. Wszelkie wynagrodzenia są regulowane  

w terminach tj. pracownicze, kontraktowe, umowy zlecenia i główne przeterminowanie 

przesunęło się do obszaru od jeden do trzydziestu dni. Jeżeli wskazuje na przykład na dzień  

31 października br. kwotę 2 727 734,00 zł to w niej są zobowiązania, które wchodzą na 

przykład w dwa - trzy dni przeterminowania. Przechodząc do kolejnego slajdu dot. sytuacji 

kadrowej powiedziała, że podzieliła prezentację na obszary medyczne. Zapewne to, co Radnych 

na pewno najbardziej interesuje, to kwestia obsady kadrowej na głównych oddziałach  

tj. oddziale wewnętrznym, internistycznym i chirurgicznym. To co tutaj zawsze budziło jakieś 

kontrowersje i spędzało przede wszystkim Jej sen z powiek w pierwszych dniach działania. 

Prezes poinformowała, że od października zatrudniony jest lekarz specjalista w pełnej ordynacji 

tzn., że jest pięć dni w tygodniu na oddziale wewnętrznym i dniu wczorajszym Pani doktor 

podjęła decyzję, że od dnia 1 stycznia 2024 r. będzie kierowała oddziałem internistycznym, 

więc na tym stanowisku nastąpi zmiana. Pan doktor Pelczarski przekaże stanowisko Pani doktor 

Annie Chamula.  Na potrzeby oddziału wewnętrznego został uzupełniony personel w postaci 

lekarza ogólnego, który obsługuje izbę przyjęć. Jest to Pani doktor, która wróciła do pracy po 

urlopie macierzyńskim. Dodała, że dodatkowo jest w trakcie rozmów z Panią doktor - 

specjalistą w zakresie chorób wewnętrznych i kardiologii. Od dnia 1 lutego planowane jest 

zatrudnienie czwartego lekarza w ordynacji dla uzupełnienia tego zespołu jak również 

rozpoczęcia realizowania strategii związanej z wzmocnieniem oddziału wewnętrznego  

i rozbudowywania stopniowo o pododdział rozpoczynając od pododdziału kardiologicznego. 

Oczywiście wstępnie odbędzie się to poprzez wskazanie łóżek intensywnego nadzoru 
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kardiologicznego. Natomiast sukcesywnie jak pojawi się drugi lekarz specjalista wyodrębniony 

zostanie pododdział. W zakresie oddziału chirurgicznego również nastąpiły zmiany, ponieważ 

w okresie listopada/grudnia do zespołu dołączyła lekarz specjalista w ordynacji 4-dniowej - 

Pani doktor Pilichowska i dodatkowo rozpoczęto współpracę z lekarzem, który mam nadzieję, 

że od 1 stycznia rozpocznie kierowanie zespołem chirurgii. Pan doktor chciał zweryfikować 

jak rzeczywiście funkcjonuje szpital w Gryfinie, ponieważ różne informacje do niego docierały 

i czy problemy, które są mu przedstawiane istnieją naprawdę. Na razie w Szpitalu jest raz  

w tygodniu w czwartki. Natomiast docelowo od stycznia planowana jest jego praca w oddziale 

cztery dni w tygodniu. W zakresie obsady osobowej na oddziale chirurgicznym zatrudnionych 

jest 7 chirurgów w ordynacji dziennej, czterech ortopedów i jeden chirurg ręki, nie wszyscy są 

codziennie. Starają się, żeby generalnie oddział chirurgiczny miał na obsadzie średnio trzech 

lekarzy. Jeden obstawia poradnie w Gryfinie, które funkcjonują codziennie. Co do poradni  

w Chojnie są w trakcie uruchomienia dwóch dnia, czyli wracają do stanu, który był wcześniej. 

W styczniu 2024 r. planowane jest podejście do strategii związanej z profilowaniem szpitala 

pod kątem chirurgii planowej. Zobaczy jak to wyjdzie, musi się pojawić konsultant wojewódzki 

w zakresie chirurgii, bo póki co go nie mają. Czeka na osadzanie struktur i jak stanowiska 

zostaną obsadzone - ma nadzieję, że usiądzie do rozmów z NFZ. Takie są plany. Przechodząc 

do kolejnego slajdu w zakresie obszaru administracyjnego Prezes poinformowała, że było dużo 

potrzeb z uporządkowaniem tego obszaru chociażby pod względem tego, żeby sukcesywnie 

zapanować nad szpitalem, wzmocnić kontrolę kosztową pod każdym względem, gospodarkę 

magazynową związaną głównie z magazynem w postaci apteki centralnej i apteczek 

oddziałowych oraz w zakresie pełnej kontroli nad rozliczeniami z NFZ. Pokrótce przedstawiła, 

jak wyglądała redukcja, rezygnowanie z pewnych stanowisk i osadzanie tego w nowej 

strukturze.  Finalnie jest to oszczędność 3,5 etatu w samym obszarze administracyjnym.  

W obszarze gospodarczym od pierwszego stycznia nie została przedłużona dalsza umowa  

z jednym z pracowników. Dodatkowo w tym obszarze pojawił się etat dodatkowego 

psychologa, gdzie uznała, że to też jest zupełnie zbędne stanowisko. W wyniku tych 

osiągniętych ruchów kadrowych w skali miesiąca uzyskano oszczędność w wysokości 

32 000,00 złotych - wynikającą przede wszystkim z ograniczeń w etatach, ale również z tego, 

że niektóre etaty wynikające z umów o pracę w części administracyjnej przeszły na umowę 

zlecenia, które nie obciążają szpitala narzutami ZUS.  Od dnia 1 lipca weszły w życie przepisy 

mówiące o obowiązkowych podwyżkach w obszarze medycznym, którymi również musiał 

zostać objęty obszar administracyjny, więc z tego tytułu dodatkowo w okolicach 10 000,00 zł 

miesięczny budżet został obciążony.  Prezes reasumując, porównując do sytuacji jaką zastała 
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w lipcu biorąc pod uwagę podwyżki, które tutaj doszły to w granicy 42 000,00 zł można było 

zredukować koszty i osiągnąć taki efekt. Dodała, że miała miejsce jeszcze sytuacja,  

że funkcjonowała umowa z zewnętrzną firmą rekrutacyjną, która rekrutowała personel 

medyczny, głównie lekarski. Nie przy każdej rekrutacji ta firma była wykorzystywana, ale były 

rzeczywiście przypadki, kiedy w zależności od zrekrutowania jednej osoby firma pobierała 

wynagrodzenia. Rekrutacją personelu zajmuje się osobiście, nie ma z tego tytułu żadnych 

dodatków, natomiast wykorzystuje swoje umiejętności, był to wydatek, który nie było sensu 

dalej utrzymywać. Przechodząc do kolejnego slajdu dot. procesu inwestycyjnego Prezes 

przekazała, że za zgodą Zarządu Powiatu rozpoczęto prace nad weryfikacją projektu 

budowlanego w zakresie rozbudowy Zakładu Psychiatrycznego Opiekuńczo - Pielęgnacyjnego, 

ponieważ mają pozytywną ocenę, jeżeli chodzi o tę inwestycję. Natomiast wspólnie z obszarem 

merytorycznym uznała oraz z osobą kierującą tym Zakładem, że projekt, który został do tej 

pory przygotowany nie jest dostosowany funkcjonalnie do tego, co powinno powstać i mogą 

mieć później problem z bieżącą działalnością w tym obiekcie. W projekcie przewidziano 

wyłącznie część mieszkalną dla pacjentów, nie zabezpieczono kwestii związanej  

z pomieszczeniami socjalnymi, terapią zajęciową i wszystkim tym, co jest poza sferą 

mieszkalną, jeżeli chodzi o pacjenta. W związku z tym ponownie jest podejście z Panem 

architektem do zweryfikowania projektu i dostosowania do warunków na wysokim poziomie, 

razem z uwzględnieniem starej części budowlanej, która zlokalizowana jest obecnie w Nowym 

Czarnowie. Dodatkowo już Państwu Radnym to sygnalizowała, Spółka podeszła  

do częściowego remontu oddziału internistycznego. We wrześniu przez trzy tygodnie 

wyłączony był z pracy oddział internistyczny. Wówczas udało się wyremontować część sal 

chorych wraz z łazienką i korytarzem. Dodatkowo również udało się wygenerować środki na 

sukcesywne remontowanie poszczególnych pojedynczych sal, w których ściany i podłoga 

wymagają tej interwencji dosyć szybko, bo wymagane jest to przez Sanepid, przez 

bezpieczeństwo oraz przez estetykę, celem zachowania standardów jakościowych. Odnosząc 

się do kwestii wentylacji - temperatury w nowym budynku szpitala, Prezes poinformowała,  

że odbył się przegląd roczny z przedstawicielem firmy, która to gwarantuje. Zaproponowane 

zostało rozwiązanie dotyczące wzmocnienia chłodzenia co niektórych sal, bo okazało się,  

że niecały budynek był objęty chłodzeniem i komfort poprawiłby się w miejscach, do których 

dochodziłoby chłodzenie. Jeżeli to nie zda egzaminu, to uznano, że dopiero wtedy będzie 

potrzeba włączenia w to dodatkowo inwestycji w klimatyzacje. Natomiast z tego co deklarował 

wykonawca, to rzeczywiście może już poprawić komfort oraz prawidłowe użytkowanie 

budynku, bo przy okazji okazało się, że rozregulowane są wszystkie kwestie związane  
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z ogrzewaniem z wentylacją. Niepotrzebnie ingerowano samodzielnie bez współpracy z firmą, 

nie mając wiedzy, że na prośbę użytkowników doszło do rozregulowania, więc firma to 

poprawnie wyreguluje i zobaczą, jak obiekt zafunkcjonuje. Kontynuując Prezes 

poinformowała, że rozpoczęły się prace w zakresie teleradiologii. Doskwiera kwestia dostępu 

do lekarza radiologa diagnosty i z takich rozwiązań powszechnie stosowanych w większości 

szpitali jest dostęp do teleradiologii - stąd rozpoczęto rozmowy z potencjalnym dostawcą 

takiego rozwiązania. Wydaje się, że to jest rzecz, z którą Szpital zadziała dosyć szybko jest 

tylko kwestia dopracowania zapisów w umowie oraz sprzężenia tego z systemem medycznym. 

Wówczas dostęp do opisów w zakresie zdjęć rentgenowskich będzie zdecydowanie szybciej  

i dwadzieścia cztery na dobę. Dodatkowo ta sama firma zaoferowała również dostawę  

tzn. obsługę szpitala w zakresie tomografii komputerowej w Szpitalu. W miejsce obecnego 

kontenera covidowego znajdującego się przy wejściu do starej części szpitala zostałby 

wstawiony moduł z tomografem. Usługa byłaby wykonana i prowadzona na koszt tej firmy. 

Spółka zlecałaby firmie tę usługę i w jakiś sposób umożliwiła funkcjonowanie związane  

z uzyskaniem pozwoleń, czy z podłączeniem do mediów. Dodała, że byłoby to rozwiązanie 

dostępne dla mieszkańców całego Powiatu, nie tylko dla szpitala. Na pewno takie rozwiązanie 

odciążyłoby znacznie czas oczekiwania, dostęp do tej usługi byłby dużo łatwiejszy. Następnie 

poinformowała, że w maju lub w czerwcu szpital pozyskał dotację z PGE na urządzenie  

do podciśnieniowego leczenia ran Vac Ultra, jest bardzo nowoczesne urządzenie stosowane  

w szpitalach przy pacjentach odleżynowych. Urządzenie zostało zakupione na potrzeby 

oddziału paliatywnego, natomiast w razie potrzeby jest ono również wykorzystywane na 

chirurgii i internie. Jeżeli rozwiązanie sprawdzi się, to Spółka będzie się starała o zakup 

kolejnego urządzenia, ponieważ przede wszystkim pacjent wraca szybciej do zdrowia,  

a kosztowo to tak naprawdę kwestia zaangażowania pracy personelu medycznego oraz kwestia 

materiałów opatrunkowych i całej tej obsługi medycznej też również spada. Jest to rozwiązanie 

bardzo wskazane, oczekiwane i pożądane - pozytywnie zaopiniowane przez wszystkich lekarzy 

i personel pielęgniarski. Przechodząc do kolejnego slajdu w zakresie stopnia realizacji 

zakontraktowanych usług medycznych poinformowała, że na dzień 31 października w zakresie 

oddziału chirurgicznego i wewnętrznego umowa ryczałtowa została zrealizowana na poziomie 

84,70%. Według stanu pewnie na koniec listopada niewiele się zmieniło, a jeżeli jest skok  

to naprawdę minimalny o niecały procent. W zakresie nadwykonań z tytułu AOZ Szpital 

realizuje standardowo nadwykonania, w tych samych zakresie pracowni endoskopowej, 

urologii, chirurgii, poradni ginekologiczno-położniczej, okulistyki, która jest w Chojnie. 

Natomiast nie wystartowała i nie aktywowała się poradnia internistyczna. Dodała, że jest 
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poradnia chorób wewnętrznych, która dedykowana jest rzeczywiście wyłącznie pod pacjentów, 

którzy wychodzą z oddziału internistycznego i później w ramach konsultacji powinni przez  

tą poradnię przejść z uwagi na to, że tak jakby skład zespołu cały czas się tutaj kształtował  

i dopiero się ustabilizuje, tak naprawdę od 1 lutego 2024 r. Dodała, że rozmawiała z lekarzami 

i będą również aktywowali tę poradnię i w ramach tych poradni przyjmowali pacjentów.  

W zakresie opieki długoterminowej nie ma zmian. Tendencja jest stała we wszystkich 

zakresach, zarówno psychiatrycznym, paliatywnym, hospicjum domowym i ZOL są zawsze 

nadwykonania realizowane, w okresach trzymiesięcznych są one regulowane przez NFZ. 

Umowy są aneksowane, także to idzie stałą tendencją. W zakresie Chojny w podstawowych 

poradniach głównie w zabiegówce ma nadwykonane świadczenia. Opłacone przez NFZ do 

trzeciego kwartału włącznie. Nadwykonania generowane przez szpital i dostała już propozycje 

z NFZ kontraktowania na przyszły rok. Większość aneksów już podpisała natomiast we 

wszystkich tych zakresach ma już oświadczenie NFZ w zakresie tego jakie są ich propozycje 

kontraktu na przyszły rok. To co było najbardziej newralgiczne dla szpitala i budziło mocną 

obawę to ryczałt w zakresie podstawowego zabezpieczenia systemowego. Został 

zaproponowany na poziomie o 500 128,23 zł wyższym w skali roku w porównaniu do tego, co 

zostało zrealizowane a co było zakontraktowane. W zakresie ZOL jest to 144 934,44 zł. 

Zaznaczyła, że to co zaproponowano w kontrakcie pierwotnym stanowi kwotę odniesiona do 

kontraktu z nadwykonaniami za ten rok, czyli tak naprawdę kwota 2 568 971,46 zł jest to kwota 

zrealizowanych świadczeń na ZOL za trzy miesiące oraz prognoza na czwarty kwartał już  

z nadwykonaniami, czyli tak naprawdę NFZ zaproponował w pewnych zakresach coś więcej 

niż to, co zaproponował na początek 2023 r., bo uwzględnił również realizowane 

nadwykonania. W leczeniu szpitalnym są między innymi takie zakresy w pozycji czwartej, jak 

nocna i świąteczna opieka. Nie ukrywała, że tutaj dostali bardzo korzystną propozycję  

i rzeczywiście to kontraktowanie na poziomie 800 000,00 zł w skali roku na tych dwóch 

zakresach - nawet była zwyżka, co Spółkę bardzo cieszy, bo po raz pierwszy w takiej wysokości 

była różnica w kontraktowaniu tej propozycji. W zakresie ambulatorium finalnie na wszystkich 

poradniach jest spadek, ale jest to związane z tym, że rzeczywiście tutaj uwzględnione  

są w poradnictwie nadwykonania, ale tak jak już Państwu Radnym powiedziała wszystkie 

poradnie, jeżeli wykonują tylko ponad limit świadczenia też te świadczenia są opłacane przez 

NFZ, więc tak naprawdę to jest pozycja, do której nie powinno się przywiązywać na zasadzie 

limitowania i ograniczenia realizacji świadczeń medycznych. Na opiece psychiatrycznej 

standardowo również nastąpił wzrost o 139 404,90 zł w skali roku. Finalnie na kwotę 

2 548 528,45 zł nastąpił wzrost propozycji NFZ w zakresie finansowania świadczeń 
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szpitalnych w Gryfinie na 2024 rok. Następnie poinformowała, że został dokończony temat 

związany z odłączeniem starego szpitala od starego agregatu prądotwórczego i podłączenia 

wszystkiego do nowej instalacji. Na ten moment zostało to zrealizowane. Pracują nad nową 

stroną szpitala, która jest w trakcie budowy, ale już stara została pozmieniana, bo mieli uwagi, 

została zhakowana i wyskakiwały różne nieciekawe rzeczy. Została postawiona nowa szata 

graficzna, natomiast cały czas jest uzupełniana. Dodała, że udało się z sukcesem  

za porozumieniem stron rozstać z firmą Impel i Hospital Service. To były dwie firmy, które  

w ramach jednej umowy realizowały usługę sprzątania w szpitalu. W Jej ocenie oraz w ocenie 

prawników była to usługa niekorzystnie podpisana dla szpitala, dlatego zależało Jej na tym, 

żeby bezproblemowo zakończyć tę pracę. Udało się i z końcem roku rozstaną się z firmą.  

Z dniem 1 stycznia 2024 r. usługa będzie realizowana przez zleceniodawców zatrudnionych 

bezpośrednio przez szpital. Wygeneruje to oszczędności w wysokości 22 000,00 zł 

miesięcznie. Natomiast kwestia tego, że Spółka może bezpośrednio wpłynąć na jakość 

oferowanej usługi jest na pewno bezcenna. Z tym się tutaj mocno borykała i ma nadzieję,  

że wspólnie wszyscy ustalili łącznie z oddziałowymi, że to jest znacznie lepsze rozwiązanie  

i do tego rozwiązania dążono. Z dniem 1 grudnia Szpital podpisał umowę z Gminą Bielice,  

w której prowadzono poradnie ginekologiczno- położniczą, na najem powierzchni  

w przychodni, która jest własnością Gminy. Jest tam ponad trzysta metrów, m.in. ten gabinet 

ginekologiczno- położniczy oraz w związku z zakończeniem pracy przez tamtejszą położną, 

która też była m.in. ich położniczo-ginekologiczną w innym zakresie, ale prowadziła 

dodatkowo populację położnej, Szpital przejął 2200 pacjentek ginekologicznych i przymierzają 

się z Panem doktorem - są po rozmowach - aby poprowadzić tamtejszy POZ. Jest już po 

rozmowach w zakresie personelu pielęgniarsko-lekarskiego, także mam nadzieję, że uda się 

skutecznie ten POZ przejąć w prowadzeniu. Dodatkowo są na etapie prac nad elektroniczną 

skrzynką doręczeń dla szpitala, obowiązek, który został nałożony na wszystkie podmioty, więc 

to również wymaga doszkalania i przygotowania się w tym zakresie, żeby na taki elektroniczny 

przepływ korespondencji pomiędzy urzędami tutaj się przygotować. W zakresie różnych takich 

działań bieżących uporządkowana została kwestia związana z apteką, z inwentaryzacją,  

z rozliczeniem inwentaryzacji, z ustaleniem stanów magazynowych we wszystkich apteczkach. 

W zakresie majątku, który zalega w pomieszczeniach, w nowym budynku, w starym budynku 

zajmuje nam wiele pomieszczeń, które chcieliby spożytkować na inne cele. Jest pełno majątku, 

który musi zostać zlikwidowany. Formalnie została ukończona likwidacja związana  

z majątkiem, dzierżawioną fizycznie od starostwa - teraz jest likwidowany. Dodatkowo będzie 

dokańczana likwidacja zużytego majątku. Porządkowane jest archiwum w zakresie 
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dokumentacji medycznej, ponieważ nie było porządku. Powodowało to czasami problem  

z zweryfikowaniem dotarciem do starej dokumentacji, która jest wyłącznie w wersji 

papierowej. Porządkowane są procedury medyczne i administracyjne pod kątem certyfikacji 

akredytacyjnej, do której chce podejść w drugim kwartale, a na pewno w trzecim tego roku.   

W I kwartale jest czas na ustalenie nowych kluczy po kontrolingowego podziału kosztów, żeby 

zobaczyć jak faktycznie wyglądają te koszty w poszczególnych obszarach działania, bo nie do 

końca też było to poprawnie realizowane. Standardowo, jak każda firma przygotowują się do 

krajowego systemu e-faktur, który też został nałożony ustawowo do wprowadzenia.  

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Radny Remigiusz Rzepczak oraz Radna 

Aleksandra Zielińska (17+2=19). Posiedzenie opuścił Radny Zbigniew Szmaja (19-1=18) 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o zadawanie pytań. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że przyjęła Pani szpital w bardzo trudnym momencie 

zarówno pod względem finansowym i organizacyjnym. Większość z Radnych na bieżąco 

interesuje się sytuacją, nie tylko jako pacjenci. Radny dodał, że chciał zadać dziewięć pytań, 

ale na początku zadał jedno, na które poprosił o odpowiedź dzisiaj a na resztę może Pani 

odpowiedzieć pisemnie, aby nie przedłużać (zapytania wraz z odpowiedzią stanowią zał. nr 6). 

Pytanie chyba najważniejsze dla Pani pracowników, czy będą jeszcze jakieś podwyżki w tym 

roku i czy są na środki na te podwyżki.  

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że wszystkie obszary administracyjne i większość obszarów medycznych 

podwyżki już dostała. Dostała je z dniem 1 lipca, września, października - sukcesywnie były 

przydzielane w zależności od tego, gdzie jaki obowiązek istniał. Były obszary, które nie dostały 

podwyżek, to jest kwestia radiologii, bo tam rzeczywiście nic się nie zadziało i tam je planuje. 

Z dniem 1 lipca został podwyższony kontrakt, który uwzględniał pewne podwyżki. Szpitalowi 

udało się nie przekroczyć tego budżetu więc czy dysponuje środkami? Czasami jeszcze jest na 

takim etapie, że musi podejmować takie decyzje, bo jak Radni widzieli przeterminowanie jest, 

że komuś płaci, innemu nie płaci i tak to funkcjonuje. Natomiast ma nadzieję, że potrwa to 

jeszcze jakiś czas, ale nie za długi. Natomiast musi te podwyżki dać, bo wie, jak wygląda rynek. 

Wie, ile się płaci, chociażby tym wspomnianym radiologom i wie, że w Gryfinie mają stawki, 

których nie powinni mieć, powinni mieć wyższe. Także musi to wiedzieć, bo to wymusza 
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rynek. Jej dzień codziennie wygląda tak, że przychodzi pracownik kontraktowy na zlecenie  

i mówi „Pani Prezes, bym bardzo prosił czy prosiła, bo jeżeli nie dostanę, to tam dostaje o tyle 

i tyle więcej”. To nie chodzi nawet o dwa - trzy złote na godzinę tylko nawet czasami to jest 

różnica rzędu dziesięciu - piętnastu złotych.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że niektóre szpitale płacą z opóźnieniem 

pracownikom. Następnie zapytał, czy w szpitalu takie sprawy też się zdarzają. Czy płaci Pani 

na bieżąco?  

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że płaci na bieżąco, natomiast chciała zasygnalizować, że mam dwa - trzy 

przypadki lekarzy, z którymi rozstała się, gdzie podważa zasadność wystawionych przez nich 

faktur i te rzeczy są nieopłacone. Natomiast wszyscy inni pracownicy mają płacone na bieżąco 

w obowiązujących terminach - do10 każdego miesiąca umowy o pracę, do dnia 25 kontrakty  

i zlecenia.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w prezentacji został pokazany wynik finansowy. 

Są przychody, nie ma kosztów. Czy zostało to celowo zrobiono?  

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że nie chciała Radnym prezentować płacht informacji. Natomiast dokładane 

prezentacje robi na każdą Radę Nadzorczą. Co miesiąc dokumenty są przekazywane do 

Starostwa, więc takie rzeczy prezentuje. Jeżeli oczywiście Radni życzą sobie na przyszłą Radę 

Powiatu, na którą ją zaproszą, do prezentacji w zakresie bieżącej sytuacji oraz bardziej 

szczegółowe dane - to po prostu takie dane przygotuje. Dodała, że chciała, aby Radni widzieli, 

jaka jest skala przychodów, jeżeli chodzi o szpital, jak się zachowuje w tym momencie wynik 

szpitala. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że po przyjęciu szpitala udzieliła Pani wywiadu, 

gdzie mówiła o znacznych zaległościach szpitala w zakresie zwłaszcza leków i ZUS. Czy w tej 

chwili jest to już załatwione? Czy spłata zaległych płatności już jest przeszłością, czy też 

większość jest rozłożona na raty i niestety w przyszłym roku będzie to się ciągnąć. Jak to 

wygląda? Zwłaszcza ZUS, bo jest to wymagająca instytucja. 
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Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że wszystkie bieżące zobowiązania zusowskie płacone są na bieżąco  

w terminie. Natomiast co do zaległości z 2022 są dwa postępowania układowe ratalne i jeden 

również spłacany jest w terminie. Ta kwestia jest uregulowana. U dwóch dostawców 

farmaceutycznych i jednego dostawcy usług diagnostycznych były zaległości, z którymi trzeba 

było podpisać postępowania układowe, ratalne, ale na takiej zasadzie, że zaległość spłacana je 

w ratach, natomiast bieżące rzeczy regulowane są już normalnie. Tak jak powiedziała były 

zaległości po pół roku, nawet ponad roczne wobec niektórych dostawców. Wobec Powiatu 

mamy dosyć dużą zaległość, bo nie płacony jest na bieżąco czynsz wobec Powiatu za Chojnę  

i jest to zaległość z ubiegłego roku, która rzeczywiście się ciągnie. Natomiast wobec tych 

wszystkich innych dostawców nie ma takiej sytuacji, żeby były telefony, albo e-maile  

z informacją o wstrzymaniu dostawy, bo nie jest płacone. Sytuacja jest pod kontrolą, 

komunikuje się z nimi i odczytuje, to jako sytuację bezpieczną. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy Powiat oczekuje wyłącznie na zapłatę z tytułu 

dzierżawy pomieszczeń w Chojnie czy na jeszcze jakieś inne zapłaty. Czy są jeszcze jakieś inne 

umowy dzierżawy? Czy nie ma takiego problemu? 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że na ten moment wobec Powiatu problemem jest wyłącznie Chojna, ponieważ 

umowa na dzierżawę całego głównego budynku szpitala, ZOLu i Zakładu Psychiatrycznego 

jest tak podpisana, że czynsz można rozliczać nakładami inwestycyjnymi na majątek Powiatu. 

Natomiast tutaj w ostatnich dniach umowa została zaaneksowana, czynsz został ustalony na 

nowym, niższym poziomie, co spowodowało, że wynik finansowy jest o 500 000,00 zł 

mniejszy, bo o tyle ten czynsz w skali roku byłby wyższy. Dodała, że są małe zobowiązania, 

ale to są takie zobowiązania, o których nawet nie chciała wspominać, które 22 grudnia zostaną 

zapłacone, żeby mieć uregulowaną kwestię rozliczenia czynszu za główne budynki. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że z Narodowym Funduszem Zdrowia trudno się 

rozmawia, nie ma pewności, że nadwykonania zostaną 100% zapłacone. Następnie zapytał,  

czy uda się zrealizować w 100% kontrakt na ten rok? Czy Pani to analizowała, czy Pani 

prowadziła rozmowę Narodowym Funduszem Zdrowia w tej sprawie i czy są przygotowywane 

ewentualnie rozmowy na przyszły rok w zakresie kontraktu? 
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Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że tak jak wspomniała nadwykonania jakie ma we wszystkich rzeczach, oprócz 

zabezpieczenia systemowego, są płacone regularnie. Wszystkie nadwykonania, które raportuje 

są opłacone przez NFZ do trzeciego kwartału. I nie przewiduje, żeby coś innego się zadziało, 

jeżeli chodzi o czwarty kwartał. Co do systemowego zabezpieczenia, Radni widzieli,  

że realizacja jest na poziomie 85 procent, natomiast NFZ pisemnie przesłał propozycję – 

przygotowywany jest aneks - na finansowanie tego w skali na dotychczasowym poziomie plus 

500 000,00 zł dodatkowo. NFZ nie obniżył, nie zostawił na tym samym poziomie - przybyło 

500 000,00 zł. Nie wzięli pod uwagę tego, że nie wykonali - nie są jedynym szpitalem, a nawet 

wręcz chyba tylko jeden szpital w zachodniopomorskim wykonał kontrakt na poziomie 100%. 

Generalnie średnie wykonanie tego ryczałtu w szpitalach kształtuje się w podobnych okolicach 

tak jak to wykonał szpital w Gryfinie. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy w tym roku były kontrolne z Narodowego Funduszu 

Zdrowia. NFZ kontroluje czasami z pewnym opóźnieniem i czy nie grozi, że zabiorą jakieś 

środki i trzeba będzie je zwracać? 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że obecnie jest w trakcie kontroli prowadzonej przez NFZ oddział białostocki. 

Jest to kontrola, która została wcześniej już zapowiedziana. Tej kontroli podlegają wszystkie 

szpitale w całej Polsce w zakresie procedury neurochirurgicznej. W szpitalu procedura była 

realizowana do czerwca 2023 i rzeczywiście za rok 2022 były przesyłane dokumenty w tym 

zakresie do NFZ Białostockiego. Natomiast czym skończy się ta kontrola ciężko powiedzieć. 

Procedura była rozliczona w ramach systemowego ryczałtu. Ciężko wyrokować, czym skończy 

się ta kontrola, ponieważ czytała różne wystąpienia w zakresie tej procedury.  Głównie NFZ 

Białostocki specjalizuje się w kontroli tej procedury, ale czytała również jakieś interpelacje 

poselskie, które wskazują na kwestie merytorycznych podstaw prowadzenia tej kontroli.  

Są w trakcie tej kontroli, ale dopiero na etapie przesyłania dokumentów. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że po poprzedniku zostało zapewne kilka faktur  

za remonty i inwestycje, następnie zapytał, czy Pani ma bieżące sprawy do zapłacenia z tytułu 

wykonanych zadań w tym roku. 
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Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że zadania remontowe i inwestycyjne regulowane są na bieżąco. Problemy 

związane z płatnościami są ze stałymi dostawcami, tacy jednorazowi dostawcy nawet jeżeli 

dostawali gdzieś coś z opóźnieniem, ale generalnie stara się na bieżąco regulować płatności. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy ewentualne nakazy sanepidu czy przeciwpożarowe, 

nie zmuszają Powiatu do szybkiego działania w zakresie przyszłego roku. Czy Pani wystąpi  

o dodatkowe pieniądze? 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że ma nakaz przeciwpożarowy w zakresie remontu na internie i tutaj z tego  

co wie, Powiat pozyskał środki w okolicach 800 000,00 zł z Polskiego Ładu typowo pod kątem 

remontu interny na dostosowanie przeciwpożarowe.  

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy przewiduje Pani przeniesienie nocnej i świątecznej 

pomocy lekarskiej do pomieszczeń wygodniejszych dla pacjentów. 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że wydawało się, że uda się to wcześniej zrealizować. Natomiast wraz  

z przeniesieniem gabinetu lekarskiego i zabiegowego również w tym zakresie trzeba 

zorganizować część socjalną, ale na dzień 1 lutego zaplanowano przeniesienie nocnej  

i świątecznej opieki z budynku na ul. Niepodległości do budynku na ul. Parkowej w miejscu, 

gdzie jest gabinet POZ i gabinet zabiegowy po prawej stronie na parterze.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że poprzednik były wielkim entuzjastą tomografii 

komputerowej. Pani to chce inaczej rozwiązać. Następnie zapytał, jakie zakupy sprzętowe 

uważa Pani za sensowne i realne w przyszłym roku - niezbędne dla szpitala. 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że na to pytanie dokładnie nie odpowie, ponieważ obecnie zbierane jest 

zapotrzebowanie z oddziałów szpitala na taki sprzęt. Jeżeli Radni chcą, to takie potrzeby  

z określeniem wartości każdego sprzętu i zasadności może w najbliższym czasie przedstawić. 

Robi to po to, bo nie jest takim hura optymistą, że szpital wygeneruje na ten sprzęt własne 

środki, natomiast są fundacje. Może pojawią się jakieś programy unijne i będzie o takie rzeczy 
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występować.  

 

Radny Tomasz Mirakowski podziękował. Następnie pożyczył szczęśliwego Nowego Roku  

i w imieniu wszystkich poprosił o przekazanie również życzeń dla pracowników i pacjentów.  

 

Radna Joanna Kostrzewa podziękowała za ogrom pracy. Następnie pożyczyła samych 

sukcesów i dodała, że jest to trudne. Zdaje sobie z tego sprawę, prowadzi przychodnie, więc po 

prostu wie jak liczy się pieniądze, jak tych pieniędzy nie ma. Jak się zdobywa lekarzy, których 

nie ma i kupuje się sprzęt, na które nie ma pieniędzy, wszystkiego najlepszego. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że może wyjdzie trochę już do przodu, 

jeżeli chodzi o sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu, jednak dotyczy to również spraw 

finansowych, o których Pani Prezes mówiła, a które również były poruszane przez Radnych. 

Po pierwsze, chciał przypomnieć, że Powiat Gryfiński, czyli wszyscy mieszkańcy w tym roku 

udzielili pomoc finansową, bo tak należy nazwać dotacje, w kwocie na początku roku miliona 

złotych, a teraz w grudniu półtora miliona złotych. Dotacje były udzielane m.in. dlatego,  

że niektóre koszty w szpitalu są wysokie, również w kontekście wynagrodzeń. Zarząd Powiatu 

odbył spotkanie z Panią Prezes. Pani Prezes już wyprzedzająco na sesji powiedziała, że Zarząd 

Powiatu urealnił wysokość czynszu dzierżawnego na obiekty, które znajdują się w Gryfinie. 

Czynsz w Gryfinie urósł przez lata do kwoty 686 443,41 zł, również w wyniku rozbudowy 

szpitala, nowego sprzętu, w który zainwestował Powiat. Inwestycje były robione przez Powiat. 

Pani Prezes złożyła wniosek, w dniu 14 grudnia br. jednogłośnie została zmieniona umowa  

i w tej chwili wynosi 101 957,97 zł brutto. Na to składa się oczywiście część nieruchomości 

oraz sprzęt, który jest ruchomy. W ocenie Zarządu Powiatu jest to czynsz, który powinien być 

w kolejnych latach nie za dużym obciążeniem dla Spółki Szpital Powiatowy w Gryfinie. 

Obniżenie tego czynszu też jest pomocą mieszkańców Powiatu Gryfińskiego dla 

funkcjonowania szpitala z uwagi na to, że czynsz, jak wiadomo, w budżecie jest również stroną 

dochodową. Czyli po stronie dochodów spodziewają się czynszu w kwocie w tym wypadku 

686 443,41  złotych. Nieuregulowana jest jeszcze sprawa, o której Pani Prezes też powiedziała, 

a dotyczy tego, że ponieważ są w dwóch lokalizacjach - czyli jest przychodnia specjalistyczna, 

którą prowadzi szpital w lokalizacji Chojna i również tam uruchomiona została w tym roku 

świąteczno-nocna opieka. Zaległości za dwa lata wynoszą 254 758,35 zł. Aczkolwiek  

w miejscowości Chojna ten czynsz składa się z dwóch części. Jedna część - to czynsz 

dzierżawny oraz ponoszone koszty związane z bieżącą eksploatacją, czyli woda, ciepło. 
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Zaległości, o których Pani Prezes mówiła, w kwocie 254 758,35 zł dotyczą m.in. wody i ciepła 

z uwagi na to, że jest to w ogólnym budynku. Następnie Starosta pokazał różnicę. Spółka 

Szpital Powiatowy płaci na bieżąco Gryfińskiemu PUK-owi za media, a Gminie Gryfino 

podatek od nieruchomości. Natomiast w lokalizacji Chojna Spółka zalega wobec Powiatu  

za media: wodę, ciepło. To jest ta różnica. W kontekście właśnie tychże różnic Starosta zapytał, 

jakie obciążenia z tytułu opłat za wodę, światło oraz podatek od nieruchomości, Pani reguluje 

w 100% wobec Gminy Gryfino i PUK-u w Gryfinie. Dodał, że zapytuje w kontekście pomocy, 

jak można byłoby pomóc szpitalowi lepiej funkcjonować. 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska powiedziała, 

że może rzeczywiście to zabrzmiało z tego, co powiedział Pan Starosta w taki sposób,  

że Starostwu to nie płaci, bo czuje się bezpiecznie, bo wie, że Pan Starosta, Radni nie zrobią 

krzywdy szpitalowi. Nie ukrywa, że wobec Gminy przyjęłaby taką samą taktykę, bo rozumie 

to w taki sposób, że szpital działa na obszarze gminy i Gmina Gryfino przede wszystkim 

powinna być zainteresowana wsparciem i pewnie by tak robiła, gdyby nie to, że jak przyszła  

w lipcu, to jak przejrzała rachunek bankowy i okazało się, że w październiku czy w listopadzie 

2022 r. urząd skarbowy na wniosek Gminy zajął szpitalowi rachunek i ściągnął swoje 

zobowiązania, więc wiedziała, że z tym partnerem nie może tak postąpić. Zajęcie dotyczyło 

decyzji w sprawie wycinki drzew w Zakładzie Psychiatrycznym. Decyzja była wydana na 

127 000,00 zł, zaległość była na 86 000,00 zł, ale koszty urosły do 30 000,00 zł -  

40 000,00 zł z odsetkami. Przejrzała dokumentację, więc wie, że, że generalnie poprzedni 

prezes, chyba nawet jeszcze poprzedni prezes prosił gminę o umorzenie tego, natomiast było 

to bezskuteczne, gmina się nie zgadzała. Dodała, że wobec takiego postępowania nie chce 

narażać szpitala na zajęcia rachunków bankowych. Natomiast pozytywnie zachował się PUK 

w Gryfinie, ponieważ też objęła prowadzenie szpitala w momencie, kiedy wobec PUKu było 

potężne zadłużenie. W tym przypadku była rozmowa telefoniczna, było zrozumienie bez 

żadnych pism. PUK poczekał, reguluje na bieżąco zobowiązania wobec PUK, tamto 

zobowiązanie w skali miesiąca wynosi około 22 000,00 zł. Na ten moment, nawet przed 

wyjściem na sesję sprawdzała tą całą tabelę różnych zaległości więc wie, że są w jakimś 

niedużym opóźnieniu typu dwa - trzy dni od terminu. Można powiedzieć jest bieżąca płatność 

i nie ukrywa, że wobec PUKu tutaj to wygląda dobrze i spotkała się ze zrozumieniem. 

Natomiast z samą Gminą obciążenia bieżące są regulowane. Jest regulowany podatek  

od nieruchomości, który w skali roku jest obciążeniem dla szpitala w okolicach 40 000,00 zł  

i były zobowiązania z tytułu umowy. Wcześniej jeszcze dzierżawiony był grunt w zakładzie 
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psychiatrycznym rzeczywiście od gminy, ale tej umowy już nie ma. Z tego tytułu również były 

dosyć duże obciążenia miesięczne, ale to też zostało uregulowane. Wobec Gminy to ten podatek 

nieruchomości i tak jak sami Radni widzą reguluje to na bieżąco z uwagi na zastosowaną 

praktykę.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odnosząc się do prezentowanych zaległości, które 

Pani reguluje, tj. kwota 2 700 000,00 zł w tym 110 000,00 zł układ ratalny z ZUS-em zapytał, 

czy w zaległości 2 700 000,00 zł są zobowiązania wobec Powiatu i w jakiej wysokości. Chodzi 

mi przede wszystkim o czynsz, czy było wliczone, bo była to zagregowana kwota  

i Zarząd nie wiedział, co się na nią składa oprócz ZUSu.  

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że już wcześniej wspomniała, że w tej kwocie w okolicach 250 000,00 zł jest 

czynsz za Chojnę - nieregulowany za rok 2022 i 2023 i jest to zobowiązanie wobec Powiatu, 

które w tym czynszu się mieści. Dodała, że Powiat zasilił Spółkę i podwyższył kapitał 

zakładowy o 1 500 000,00 zł. Obydwie transze już wpłynęły więc tak naprawdę spłacone 

zostały zobowiązania - pierwsze 500 000,00 zł, które wpłynęło w listopadzie, uregulowano 

wszystkie takie najstarsze zobowiązania. Szczegółowa lista zostanie przygotowana  

dla Powiatu. Natomiast 1 000 000,00 zł, który wpłynął w tamtym tygodniu jeszcze w całości 

nie został rozdysponowany, a to dlatego, że po prostu teraz sukcesywnie będzie podchodzić do 

zarządzenia tą płynnością i płatnością w rozsądny sposób. Dodatkowo poinformowała,  

że dostała informację, że już wczoraj mają podwyższenie kapitału zarejestrowane w KRS Jest 

to bardzo dobra informacja, że udało się to zrobić w tym roku, ponieważ to bardzo dobrze 

wpłynie na strukturę bilansową w Spółce i nawet przy stracie z lat ubiegłych ma nadzieję,  

że może tak struktura ukształtuje się tak, że nie będzie jakiejś konieczności podejmowania 

uchwał dotyczących dalszego istnienia Spółki.  

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że Rada miała dziś okazję wysłuchać relacji Pani 

Prezes z tych działań, które podjęła od czasu objęcia stanowiska. Jest to niedługi czas. Pamięta, 

kiedy pierwszy raz Pani występowała, wtedy wydawało się, że ma Pani jakąś wizję, jakąś 

koncepcję, jak się za to zabrać w sytuacji dosyć trudnej, żeby nie powiedzieć tragicznej, bo 

rzeczywiście zadłużenie, straty były tak poważne, że niełatwo byłoby z tego wybrnąć. 

Natomiast wizja, swoisty program naprawczy, jaki Pani wdrożyła pokazuje, że idzie ku 

dobremu. Idzie to tak, jak inni Radni wspominali i jest to kierunek poprawny, taki który może 
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spowodować, że Spółka wyjdzie na prostą. I to zarówno w tej kwestii ekonomicznej, 

gospodarczej, gdzie zadłużenie będzie malało, ale z drugiej strony w kwestii świadczonych 

usług, bo to jest podstawowa materia funkcjonowania szpitala. Dla nas wszystkich, dla 

mieszkańców Powiatu jest to najistotniejszy element funkcjonowania szpitala, czyli wizerunek 

szpitala. Opinia o szpitalu, opinia o usługach, które świadczy, bo ta opinia niestety pokutuje od 

wielu, wielu lat jako niedobra, a nawet zła. Ma nadzieję, że działania, szczególnie w zakresie 

pozyskiwania kadry, o których Pani wspomniała, doprowadzą do tego, że opinia będzie się 

zmieniać, a żeby tę opinię zmieniać potrzebna jest również szeroka informacja, o której Pani 

też wspomniała, choćby kwestia przemodelowania strony internetowej szpitala. To też jest jakiś 

element pokazania tego, co szpital robi w zakresie poprawienia swojej sytuacji i świadczonych 

usług. Radny uważa, że powinni wspólnie sprzyjać działaniom, które Pani Prezes podjęła, bo 

wszystko wskazuje czy też pokazuje zgodnie z tą relacją, że idzie w dobrym kierunku  

i można zakładać, że szpital powiatowy będzie poprawiał swój wizerunek, swoją markę  

i będzie to szpital, który będzie przynosił również pozytywne oceny. Liczy również na to, że 

niezależnie od tych działań, które podejmuje Pani Prezes, będzie jeszcze wzmocnienie 

finansowe z KPO. Na to wszyscy czekają od dawna. Tam były zapisane środki na szpitale 

właśnie wprost powiatowe w związku z tym zakładając, że te środki wpłyną do Polski będą 

również wykorzystane na poprawę działań szpitalnych. Jakie tam będą uwarunkowania trudno 

to ocenić, ale zapewne one poprawią kondycję finansową, organizacyjną, ekonomiczną 

szpitala. Natomiast tak na marginesie Pani wspomniała o tych relacjach z zadłużeniem wobec 

PUK, który mógł nawet poczekać dłużej. To nie jest problem z punktu widzenia PUK, ale ku 

zaskoczeniu Spółka uregulowała swoje zaległości bardzo sprawnie i bardzo szybko. W związku 

z tym chciał podziękować, bo to też jest jeden z elementów, który pokazuje poprawę. Tym 

bardziej, że księgowość PUK też sygnalizowała, że zobowiązanie narasta, że trzeba coś robić, 

że nie można też tego tak zostawić. Są to pewne zobowiązania, które szpital musi regulować. 

PUK jest cierpliwy, może poczekać, zawsze można się dogadać. PUK miał postępowanie 

układowe jeszcze z poprzednim prezesem, ale niestety postanowienia nie były realizowane. 

Podziękował i pożyczył powodzenia. Ma nadzieję, że wszyscy Radni, mieszkańcy powiatu 

będą sekundować działaniom Pani Prezes.  

 

Radny Remigiusz Rzepczak powiedział, że w informacjach, które Pani przedstawiła ważną 

rolę pełni poprawa wyniku finansowego szpitala. Wiadomo, że w tej sytuacji to nie ma mowy 

o jakiś luksusach, tylko jest mowa o pewnej stabilizacji tym, żeby ją osiągnąć. Następnie 

zapytał, jak to się przekłada na pacjentów, na ich warunki pobytu w szpitalu, na ich wyżywienie, 
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na tego typu ważne dla nich kwestie. 

 

Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 

odpowiedziała, że pracują wspólnie z personelem, żeby pacjenci byli zadowoleni i wie,  

że szpital od wielu lat boryka się ze złą opinią. Natomiast ma nadzieję, że ostatnimi czasy 

powoli się ona zmienia, chociażby kwestia tego, że wchodzą nowi lekarze. Oni wchodzą 

naprawdę na próbę. Proszę mi wierzyć, dużo pracy wkłada w to, żeby ich przekonać, żeby tylko 

spróbowali, bo mówię każdemu z nich, jak tylko Pan/Pani spróbuje, to zostaną później i tak się 

dzieje. Tego lekarza, którego uda mi się przekonać, żeby tu przyszedł, to zostaje. Natomiast  

w zakresie jakości usług są postępowania przetargowe na główne rzeczy związane, jeżeli 

chodzi o chociażby jedzenie, które jest bardzo ważne. Co do jakości jedzenia różne ma sygnały 

i nie ma większych skarg. Ma takie skargi - na zasadzie marudzenia jednemu pasuje drugiemu 

nie pasuje. Natomiast z obecną firmą, która dostarcza catering, bo mają catering zewnętrzny, 

nie mają własnej kuchni, rozmawiała, że wybiórczo będzie sprawdzana jakość jedzenia, 

ponieważ wygrała firma, która do tej pory też dostarczała posiłki i zgłosiła wszystkie uwagi. 

Natomiast też chce tutaj wzmocnić, przy okazji rozstania z firmą Impel, zostały przemeblowane 

kwestie organizacyjne i wygospodarowany został etat dla Pani, która będzie nadzorowała,  

bo nie było do tej pory tego w szpitalu, jakość przy dostawie jedzenia, prania, oraz będzie miała 

nadzór nad całym sprzątaniem. Chcą to polepszać, bo prawda jest też taka, że jak przystąpią  

do akredytacji, to muszą mieć to na poziomie satysfakcjonującym - będzie to weryfikowane. 

Co do takiej jakości, jeżeli chodzi o pacjentów, to wie, że na pewno bardzo pozytywne opinie 

zbiera personel pielęgniarski, bo słyszy codziennie, że pacjenci są bardzo zadowoleni  

z pielęgniarek, we wszystkich oddziałach i w opiece długoterminowej. Co do lekarzy wie,  

że też są już pozytywne opinie i otwarcie na to, co się dzieje na chirurgii, na wewnętrznym,  

na internie. Także pracują nad poprawą jakości, ale wiadomo, potrzebna jest pewna stabilizacja 

i takie poczucie bezpieczeństwa finansowego, bo dopiero wtedy można mówić o zaspokajaniu 

innych potrzeb. Ma nadzieję, że ten rok to właśnie będzie czas na takie rzeczy.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski w związku z brakiem pytań powiedział,  

że przychyla się do wypowiedzi Pana Radnego Tomasza Mirakowskiego i innych Radnych. 

Podziękował i dodał, że liczą na więcej. Wszystkiego dobrego dla Pani, dla Pani pracowników. 

Proszę wszystkich pozdrowić się od Rady Powiatu w Gryfinie i Zarządu Powiatu w Gryfinie.   
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II. Informacja przedstawicieli Rady Powiatu w związkach i stowarzyszeniach  

z działalności tychże gremiów za rok 2023. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że jest to informacja przedstawicieli 

Rady Powiatu w związkach i stowarzyszeniach działalności tychże gremiów za rok 2023. 

Następnie poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności Dolnoodrzańskiej Inicjatywy 

Rozwoju Obszarów Wiejskich.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Stowarzyszenie Dolnoodrzańska 

Inicjatywa Rozwoju Obszarów Wiejskich jest to Stowarzyszeniem składającym się z 56 osób 

fizycznych, 14 przedsiębiorców oraz 18 instytucji. W ramach tego Stowarzyszenia Powiat 

Gryfiński też jest członkiem. Odnosząc się do spraw finansowych, czyli do składek za rok 2023, 

to wszystkie podmioty, instytucje oraz gminy, które wchodzą w skład Stowarzyszenia płacą 

składki. Są nieliczne problemy z osobami fizycznymi, jest to zrozumiałe. W tych strukturach, 

pełni funkcję członka Komisji Rewizyjnej i w tym roku odbyło się jedno posiedzenie.  

W ramach tego spotkania, po zapoznaniu się z dokumentami, zostało udzielone organom 

stowarzyszenia absolutorium. Na komisjach były pytania, m.in. Pan Radny Domaradzki  

o przyszłe działania Stowarzyszenia. Obecnie są w okresie oczekiwania na możliwość 

negocjacji i podpisania umów z Urzędem Marszałkowskim. Wszystkim wiadomo, że są to 

środki unijne i z różnych powodów niestety nowa perspektywa została przesunięta.  

W dniu dzisiejszym Dyrektor Stowarzyszenia DIROW Pani Elżbieta Lach jest na spotkaniu  

w Urzędzie Marszałkowskim i stąd nie może uczestniczyć w obradach sesji. Spotkanie jest 

m.in. poświęcone kontraktowaniem środków w 2024 r. i będzie uruchomienie kolejnych 

programów dla mieszkańców i jednostek.  

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał o wysokość składki Powiatu z tytułu członkostwa  

w Stowarzyszeniu DIROW. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie w późniejszym terminie, gdyż nie jest wstanie podać szczegółowej kwoty. To nie jest 

duże obciążenie dla Powiatu. Składka wyliczana jest na podstawie liczby mieszkańców z terenu 
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Powiatu, z wyłączeniem Gminy Stare Czarnowo, Gminy Trzcińsko-Zdrój oraz Gminy Gryfino 

w części dotyczącej obszaru miasta i za jednego mieszkańca wynosi 10 gr. 

Zapytanie Radnego Tomasza Mirakowskiego, znak: BRZ.0002.55.2023.DK, wraz z 

odpowiedzią stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego.  

 

Delegat Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego Grzegorz 

Downar powiedział, że w 2023 roku odbyły się dwa zgromadzenia związku. Pierwsze w dniach 

22-23 maja 2023 r. w Kołobrzegu - odbyło się zgromadzenie absolutoryjnej po którym odbyła 

się konferencja z okazji 20-lecia powstania Związku z udziałem zaproszonych gości w tym 

wicewojewody, przedstawiciela Głównego Urzędu Geodezji i Kartografii i przedostatniego 

przewodniczącego związku. Przewodniczący Zarządu Związku Andrzej Siwy przedstawił 

prezentację na temat osiągnięć Związku. Pierwotnym celem Związku był jednolity system 

doprowadzenia baz powiatowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego dla całego 

województwa zachodniopomorskiego. Brak zainteresowania dla tego celu ze strony GUGiKU 

spowodował, że Związek zmienił swój statut i jako podstawowy cel wskazał pozyskiwanie 

środków europejskich na zadania powiatu w zakresie geodezji i zarządzania drogami.  

W 2009 r. Związek otrzymał dofinansowanie z Funduszu Norweskiego na realizację projektu 

PL0467 „Pozyskanie i dystrybucja informacji o budynkach na terenie województwa 

zachodniopomorskiego”. Projekt został zakończony w 2011 r. Wysokość dofinansowania 

wyniosła dla Powiatu 896 763,00 zł. W latach 2014-2015 wspólnie z GUGiK był realizowany 

projekt „ZSIN-faza I” w ramach, którego wykonano modernizację 7 obrębów ewidencyjnych  

i założono bazy GESUT IBDOT500 dla dwóch gmin. Wysokość dofinansowania z Unii  

i ze Skarbu Państwa wyniosła 638 000,00 zł. W latach 2020-2023 Związek wspomagał 

realizację projektu „Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej 

Województwa Zachodniopomorskiego” realizowanego z udziałem funduszy RPO i Skarbu 

Państwa. W ramach projektu wykonano modernizację 3 obrębów ewidencyjnych, skanowanie 

dokumentów powiatowego zasobu, dostosowanie bazy GESUT IBDOT500 do aktualnych 

przepisów oraz zbudowano w powiatach i województwie infrastrukturę techniczną niezbędną 

do obsługi wojewódzkiego węzła infrastruktury przestrzennej. Dofinansowanie dla Powiatu 

Gryfińskiego wyniosło 1 503 488,00 zł. Następnie pracownicy Wojewódzkiej Inspekcji 

Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego przedstawili szereg prezentacji pokazujących stan 
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zaawansowania cyfryzacji powiatowych zasobów i świadczonych e-usług w województwie 

zachodniopomorskim w porównaniu z innymi województwami. Województwo 

zachodniopomorskie prezentuje się bardzo dobrze na tle innych województw. W zasadzie tylko 

3 województwa w Polsce mają podobny stan ucyfrowienia zasobu geodezyjnego i świadczenia 

usług. Oprócz województwa zachodniopomorskiego jest województwo kujawsko-pomorskie, 

gdzie również działał związek celowy oraz województwo opolskie. Można też powiedzieć,  

że dzięki tym środkom, które zostały pozyskane osiągnięcie celów związanych z cyfryzacją 

powiatowych zasobów zostało wykonane na terenie województwa zachodniopomorskiego 

około 10 lat szybciej niż gdzie indziej. W dniu 27 października 2023 r. w sposób tradycyjny 

odbyło się Zgromadzenie w Goleniowie, na którym między innymi podjęto uchwałę  

o wysokości składek na 2024 r. w wysokości 10 groszy od mieszkańca powiatu. Na dzień  

15 grudnia 2023 r. było zaplanowane Zgromadzenie w sprawie podjęcia uchwał budżetowych 

na 2024 r., ale zostało przełożone na styczeń przyszłego roku.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski podziękował Geodecie Powiatowemu Panu 

Grzegorzowi Downarowi za pilnowanie, bo to On jest koordynatorem i liderem tych projektów, 

o których mówił. Na co dzień nie zdajemy sobie sprawy, jak ważna jest geodezja. Oczywiście 

w powiecie, ale przede wszystkim w kraju, bo to są wszystkie procesy gospodarcze i można 

tylko podziękować za wykonaną pracę.  Na jednym z posiedzeń Zarząd Powiatu zajmował się 

pracą nad aneksem do umowy kończącym pracę w zakresie cyfryzacji. Jeszcze raz podziękował 

Geodecie i podległym pracownikom. 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Agnieszka Gralak (18-1=17) 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Związku Powiatów Polskich.  

 

Pełnomocnik delegata Powiatu Radny Jerzy Miler powiedział, że Związek Powiatów 

Polskich jest ogólnopolskim stowarzyszeniem zrzeszającym powiaty i miasta na prawach 

powiatu. Istnieje od niemalże od początku istnienia powiatów aktualnie na 380 powiatów 

zrzesza 302. Powiat Gryfiński jest członkiem tego Związku od samego początku. W tym roku 

odbył się dwa Zgromadzenia Ogólne. Pierwsze tzw. robocze spotkanie w dniach 31 maja do  

1 czerwca w Karpaczu, gdzie zatwierdzane były: sprawozdanie zarządu z działalności, 

sprawozdanie finansowe. Dyskutowano o sprawach bieżących dotyczących powiatów. 
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Związek przyjął stanowiska w sprawach, które dotyczą powiatów i te tytuły tych stanowisk są 

w sprawozdaniu. Nie będzie ich odczytywał. Drugie Zgromadzenie Ogólne było 

Zgromadzeniem Jubileuszowym odbyło się 12 września w Sali Kolumnowej Zamku 

Królewskiego w miejscu, gdzie dwadzieścia pięć lat temu zostały wręczone pierwsze 

nominacje pierwszym starostom i akt powołania powiatów. Zgromadzenie miało charakter 

uroczysty. Z bieżącymi sprawami można się zapoznać na stronie. Pracownicy powiatu także 

korzystają z porad prawnych. Związek reprezentuje powiaty w różnych innych gremiach. 

Składka członkowska wynosi obecnie 22 grosze od mieszkańca. Roczna składka w tym roku 

wyniosła 17 153,40 zł.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania. 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Joanna Kostrzewa (17-1=16) 

 

Pełnomocnik delegata Pani Teresa Sadowska powiedziała, że 21 kwietnia bieżącego roku 

odbyło się spotkanie delegatów Euroregionu Pomerania w Szczecinie. Spotkanie było 

podzielone na dwie części - pierwsza uroczysta, gdzie zaproszeni goście wspominali historię 

powstania przebiegu istnienia Euroregionu, który skończył trzydzieści lat. W drugiej części 

odbyły się sprawy regulaminowe, gdzie delegaci przyjęli porządek obrad komisji skrutacyjnej, 

informacje zarządu o pracach w bieżącym roku. Komisja Rewizyjna przedstawiła opinię. 

Zarząd otrzymał absolutorium. Podjęto uchwałę o przyjęciu Powiatu Świdwińskiego  

i Szczecineckiego do Euroregionu Pomerania. Podsumowując  był to pierwszy rok po dwóch 

latach pandemicznych, gdzie „ożył” Fundusz Małych Projektów. Rok 2023 był ostatnim rokiem 

funkcjonowania Interregu V A, a we wrześniu na konferencji zaingerowano Interreg VI A. Jest 

tam zmiana, że na przykład kultura i turystyka leżą  po stronie polskiej. Polska strona otrzymała 

na to fundusze i strona niemiecka i Polska będą aplikować o fundusze, a stronie niemieckiej 

przypadły stosunki budujące - między społeczeństwami - spotkania w zakresie budowania 

strefy zaufania między ludźmi – jest to takie istotne w tych Funduszu Małych Projektów. Jeżeli 

chodzi o składkę członkowską to niestety nie pamięta kwoty. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Powiat płaci jednorazowo,  

2 000,00 zł. Odnosząc się do składki członkowskiej płaconej w 2023 r. z tytułu członkowska  
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w Związku Celowym Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego powiedział,  

że wyniosła 15 668,00 zł, tj. 10 groszy za mieszkańca. 

 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę nr III/21/2018 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości 

diet radnych Powiatu Gryfińskiego (druk nr 1/LV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że poprosił o informację w zakresie 

poszczególnych kategorii przypisanych do diet, tj. o różnice finansowe a nie procentowe.  

W uzasadnieniu jest informacja, że diety pozostają na dotychczasowym poziomie. Poprosił  

o informację, jakie są różnice w stosunku do tego co jest dzisiaj, a co będzie od dnia1 stycznia 

2024 r.  

 

Kierownik Biura Obsługi Rady i Zarządu Agnieszka Jackiewicz odpowiedziała, że może 

rzeczywiście ten zapis jest niefortunny, że „na dotychczasowym poziomie”, bo minimalne 

zmniejszenia są. Minimalne wynagrodzenie będzie zmieniane w ciągu roku, będzie do końca 

czerwca inne i od pierwszego lipca inne, w związku z tym od pierwszego stycznia do 

trzydziestego czerwca Przewodniczący Rady i Członkowie Zarządu będą mieli mniejsze diety 

o dziewięćdziesiąt jeden groszy miesięcznie. Jeśli chodzi o punkt drugi przy Zastępcy 

Przewodniczącego Rady i Przewodniczącym stałej komisji będą mieli mniejsze diety  

o dwadzieścia pięć groszy, Członkowie Komisji Rewizyjnej diety będą mieli mniejsze o dwa 

złote i sześćdziesiąt sześć groszy i jeżeli chodzi o pozostałych Radnych to dieta będzie mniejsza 

o osiemdziesiąt dwa grosze. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że było to dobre pytanie, bo wyjaśniło 

wszelkie wątpliwości bardzo obrazowo. Niech mieszkańcy mają wiedzę. Następnie 

Przewodniczący zamknął dyskusję i w obecności 16 Radnych zarządził głosowanie imienne 

nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniającym uchwałę nr III/21/2018 Rady 

Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnych 

Powiatu Gryfińskiego: 
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za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 1. 

Uchwała nr LV/402/2023 zmieniająca uchwałę nr III/21/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 

20 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnych Powiatu Gryfińskiego została 

podjęta większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powierzenia Powiatowemu 

Zakładowi Aktywności Zawodowej w Gryfinie zadania publicznego (druk  

nr 2/LV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że miał wątpliwości, które wyraził podczas 

posiedzenia Komisji, stąd niejednomyślne stanowisko całej Komisji, wówczas wstrzymał się 

od głosowania. Pan Starosta zadeklarował chęć wykonania dodatkowej opinii prawnej. Taka 

opinia do Komisji w dniu wczorajszym dotarła i w zasadzie rozwiała wątpliwości. Zadanie 

może być w ten sposób powierzone powiatowej jednostce, zakładowi budżetowemu, czyli  

na bazie uchwały Rady, Zarząd czy Pan Starosta podpisze umowę za PZAZ na wykonywanie 

tych zadań i tak to należy przyjąć i rozumieć.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję i w obecności 16 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

powierzenia Powiatowemu Zakładowi Aktywności Zawodowej w Gryfinie zadania 

publicznego: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LV/403/2023 w sprawie powierzenia Powiatowemu Zakładowi Aktywności 

Zawodowej w Gryfinie zadania publicznego została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XLVI/338/2023 z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 r. (druk nr 3/LV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 16 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LV/404/2023 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2023 rok (druk nr 4/LV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 16 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LV/405/2023 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

 

 

 

 



25 

 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 5/LV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 16 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LV/406/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2023-2039 została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na 2024 rok (druk nr 6/LV); 

 

- przedstawienie uchwały budżetowej 

 Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że pragnie przedstawić najważniejsze rzeczy 

z tego budżetu. Projekt budżetu został przedłożony w wymaganym terminie do dnia  

15 listopada. Na wszystkich komisjach były rozmowy na temat budżetu. Były również pytania. 

Następnie poinformowała, że dochody budżetu powiatu na rok 2024 wynoszą  

149 897 454,43 zł. Dochody bieżące z tego stanowią 123 302 491,10 zł. Dochody majątkowe 

wynoszą 26 594 963,33 zł. Wydatki budżetu wynoszą 160 825 092,10 zł z czego wydatki 

bieżące stanowią 127 705 128,77 zł, zaś wydatki majątkowe – 33 119 963,33 zł. Deficyt 

budżetu wynosi 10 927 637,67 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi  

z zaciąganych kredytów w kwocie 6 500 000,00 zł, wolnymi środkami w kwocie  

1 035 500,00 zł oraz z tytułu przychodów jednostek samorządu terytorialnego  

z  niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu w kwocie 3 392 137,67 zł.  

Są to środki, które są przyznawane z różnego typu programów, projektów i są na 

wyodrębnionych kontach. Kredyt bankowym w kwocie 6 500000,00 zł wynika z różnicy 

pomiędzy dochodami majątkowymi a wydatkami majątkowymi. W roku 2024 jest bardzo 

znaczny wzrost zarówno po stronie dochodów majątkowych, jak i wydatków majątkowych. 

Przechodząc do drugiego slajdu poinformowała, że zostały przedstawione najważniejsze działy 
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z klasyfikacji budżetowej dotyczące wydatków majątkowych. Skarbnik poinformowała,  

że najwyższa kwota jest w dziale Transport i łączność – 26 868 596,53 zł. Następnie w dziale 

Administracja publiczna – 306 377,72 zł, w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa – 3 540 000,00 zł. W wydatkach majątkowych trzeba wziąć również pod 

uwagę rezerwę celową, która tworzona jest na tzw. wydatki majątkowe – wynosi  

200 000,00 zł. W dziale Oświata i wychowanie – 710 000,00 zł. W nawiasach hasłowo zostały 

wpisane programy, z których środki będą finansowane. W dziale Ochrona zdrowia 

zaplanowana jest kwota 822 000,00 zł, dostosowanie „starego” budynku Szpitala Powiatowego 

w Gryfinie do wymogów ppoż. Był składany wniosek do Polskiego Ładu. W dziale Pozostałe 

zadania w zakresie polityki społecznej – 502 989,08 zł. W dziale Rodzina – 170 000,00 zł  

z przeznaczeniem na modernizację świetlicy CPOW w Chojnie. Ogółem daje to kwotę 

33 119 963,33 zł.  Przechodząc do kolejnego slajdu dot. wydatków według grup Skarbnik 

poinformowała, że najwięcej środków finansowych przeznaczonych jest na Oświatę, 

wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą – 46 935 168,10 zł, następnie Pomoc  

i polityka społeczna – 33 361 976,08 zł. W grupie Transport i łączność ujęte zostały wydatki 

majątkowe na dogi jak również bieżące wydatki w kwocie 31 835 446,53 zł. W grupie 

Administracja publiczna i nieodpłatna pomoc prawna zostały ujęte wydatki bieżące jak również 

wydatki majątkowe w kwocie 17 257 068,39 zł. W grupie Rodzina wydatki majątkowe,  

jak i wydatki bieżące stanowią kwotę 11 418 839,00 zł. W tej grupie są również wydatki na 

domy dziecka, na placówki, które świadczą pomoc dla rodziny poprzez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie. W grupie Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa oraz 

kwalifikacja wojskowa zaplanowana została kwota 11 318 500,00 zł, w której zostały ujęte 

wydatki bieżące jak również wydatki majątkowe. W grupie Zadania z zakresu geodezji  

i kartografii i nadzoru budowlanego kwota wydatków bieżących wynosi 3 185 047,00 zł. Grupa 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami 1 652 047,00 zł, Ochrona zdrowia – 1 525 000,00 zł. 

Rezerwa bieżące oraz rezerwa majątkowa w budżecie na rok 2024 wynosi 1 460 000,00 zł.  

Następnie Obsługa długu, czyli wszystkie wydatki związane ze spłatą odsetek od zaciągniętych 

kredytów – 700 000,00 zł. Kultura, sport i turystyka – bieżące zadania w tym zakresie – 

90 000,00 zł. Rolnictwo, łowiectwo i leśnictwo  – 86 000,00 zł. Razem te grupy dały kwotę   

160 825 092,10 zł. Ponadto w załącznikach do projektu budżetu zostały wykazane środki 

zabezpieczone na placówki oświatowe i jednostki organizacyjne prowadzone przez Powiat. 

Został również wykazany podział na zadania, które są powierzone innym podmiotom do 



27 

 

 

realizacji, są to trzy domy pomocy społecznej prowadzone przez stowarzyszenia tj. w Dębcach, 

Moryniu oraz Trzcińsku-Zdrój. W razie pytań udzieli odpowiedzi. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski przywitał Radnego Rady Miejskiej w Gryfinie Pana 

Macieja Puzika, a następnie udzielił głos Radnemu Tomaszowi Mirakowskiemu. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że były bardzo długie dyskusje na temat tych działów 

zapytał, gdzie jest duża niepewność, jeżeli chodzi o finanse. To znaczy wydatki mogą być  

o wiele większe i to nie tylko chodzi o szpital. Czy mogłaby Pani coś więcej powiedzieć, jak 

Powiat przygotował się na te ewentualne zwiększenie wydatków? W jaki sposób  

są zabezpieczeni?  

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że budżet jest planem rocznym. Mniej 

więcej wie do czego zmierza pytanie, w związku z teraz licznymi ogłoszeniami prasowymi, 

medialnymi dotyczącymi wzrostu wynagrodzeń dla sfery budżetowej nauczycieli, które są już 

zapowiadane w procentach. Dodała, że uzyskuje tyle samo informacji, co Państwo Radni. Rząd 

zapowiada podwyżkę od dnia 1 stycznia 2024 r. Moment ich udzielenia będzie w marcu  

z wyrównaniem od stycznia tj. 30% uposażenia dla nauczycieli. Na dzień sporządzania projektu 

budżetu tj. na 15 listopada 2023 r. Zarząd Powiatu nie posiadał informacji, że będzie 

dokonywana zmiana. Kontynuując poinformowała, że są przygotowani w ten sposób, że budżet 

jest uchwalony na cały rok - na dwanaście miesięcy. Plan finansowy obejmuje okres dwunastu 

miesięcy. Jeżeli decyzja Ministerstwa będzie, że podwyżki dla nauczycieli będą udzielone  

w marcu, a będą one obowiązywały od stycznia, to środki finansowe, które są w planie 

budżetowym na pewien czas, dopóki nie otrzymają konkretnych informacji, powiatowi 

wystarczają. Jeżeli nawet ta podwyżka będzie, to w ślad za tą podwyżką winna być z drugiej 

strony regulacja. Budżet został sporządzony na podstawie wytycznych z Ministerstwa 

Finansów, gdzie pod koniec października zostały przesłane dane dot. dochodów. Na podstawie 

tych danych został zaprognozowany budżet na przyszły rok. Otrzymali informację  

z Ministerstwa, ile będzie wynosiła subwencja oświatowa i w ślad za tym każda jedna zwyżka 

wynagrodzeń w sferze oświaty, jak również w innych sferach, które są dotowane z budżetu 

państwa. Zawsze w ślad za tym idzie pismo z Ministerstwa, o ile zwiększana zostaje subwencja. 

I tak jak w poprzednich miesiącach w roku 2023 było to dokonywane i Rada wprowadzała do 

budżetu dochody, które Powiat uzyskał z dodatkowej subwencji. Niemniej jednak, nawet teraz 

to było chyba na poprzedniej sesji czy jeszcze miesiąc przed, gdzie wprowadzane były 
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dodatkowe środki finansowe 4 000 046,00 zł z subwencji, które w jakimś stopniu potrzeby 

finansowe zrekompensowały. Dodała, że w związku ze wzrostem wydatków na sferę 

oświatową nastąpi na pewno zwiększenie dochodów Powiatu. 

 

Prezentacja multimedialna stanowi zał. nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że dyskusja w kontekście budżetu 

będzie w czasie późniejszym, natomiast jeżeli Radni mają pytanie co do złożonej prezentacji, 

przez Panią Skarbnik to oczywiście to jest ten moment, później jeszcze otworzy ponownie 

dyskusję, mając na uwadze stanowiska opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, czy też 

stanowiska Zarządu Powiatu, które też w tym punkcie się mieszczą. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że rozmawiają o projekcie budżetu na 2024 r. Otóż 

przychodzi Radzie chyba po raz szósty przyjmować budżet, bo tak się złożyło, że przyjmowali 

na koniec 2018 r. przygotowany jeszcze przez poprzedni Zarząd. Teraz przygotowany projekt 

budżetu przez ten Zarząd uchwalany będzie dla nowej Rady, która w kwietniu powinna być 

wybrana i będzie ten budżet finalizować. Z perspektywy tych lat warto podkreślić, że budżety 

były bardzo poprawne. Na jedno zwrócił uwagę, co jest bardzo cenne, że za każdym razem 

wykazywano nadwyżkę operacyjną, co jest bardzo ważnym elementem z punktu widzenia 

finansowania inwestycji, bo przecież możną tę nadwyżkę operacyjną wykorzystać właśnie na 

ten cel. Poziom inwestycji jest bardzo wysoki, bo to jest rzędu 20%, jak dobrze policzył,  

co rzadko się zdarza w różnych samorządach, a szczególnie jeśli chodzi o drogi. Jest wysoki 

poziom przeznaczenia na ten cel wydatków.  

 

W tym momencie miała miejsce awaria prądu, przerwa w obradach do godz. 16:17. 

Posiedzenie opuścił Radny Bartosz Biegus (16-1=15) 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że głosowania nad projektami uchwał 

będą się odbywać w innej formule - imienne, bez udziału sytemu do głosowania. Jest informacja 

z zakładu energetycznego, że do godz. 18:30 mogą następować przerwy w dostawie prądu  

i poprosił o bardzo precyzyjne i zwięzłe wypowiedzi zważywszy na sytuację. Nikomu nie 

będzie zabierał głosu, natomiast jeśli nie zdążą to sesją będzie musiała zostać przeniesiona na 
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styczeń. Wracając do pytań, bo byli na etapie dyskusji prezentowanej uchwały budżetowej 

przez Panią Skarbnik zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby zadać jeszcze głos. 

 

Radny Wojciech Długoborski kontynuując powiedział, że oficjalnie chciał skończyć swoją 

wypowiedź.  Dodał, że chciał pochwalić projekt budżetu i powiedzieć, że ma pozytywną opinię 

na temat tego projektu i zaapelował do wszystkich Radnych, żeby także tak zagłosowali.  

 

- przedstawienie opinii komisji 

 Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8). 

 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

 Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał:  

- uchwałę nr 50.44.9.2023 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 5 grudnia 2023 r.  

w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2024 rok 

(zał. nr 10);  

- uchwałę nr 50.44.10.2023 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 5 grudnia 2023 r.  

w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego wykazanego  

w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gryfińskiego na 2024 r. (zał. nr 11); 

 

- przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii RIO 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu w Gryfinie zgadza się 

z opiniami. 

 

- dyskusja i głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej  

Przewodniczący Rady Roman Michalski otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, w obecności 15 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2024 rok:  

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0.  
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Uchwała nr LV/407/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2024 rok, 

została podjęta jednogłośnie. Następnie złożył gratulacje dla Zarządu Powiatu i Pani Skarbnik 

za przygotowanie budżetu w dobie trudnych czasów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039 (druk 

nr 7/LV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 8), otworzył 

dyskusję, odczytał uchwałę nr 50.44.11.2023 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie  

z dnia 5 grudnia 2023 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Powiatu Gryfińskiego (zał. nr 12). Następnie zamknął dyskusję i w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 

2024-2039: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr LV/408/2023 w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039 została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

X. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 8/LV); 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że sprawozdanie zostało złożone na 

piśmie. W części już dzisiaj nawiązywał do sprawozdania z prac Zarządu. Odnosząc się jeszcze 

do prac Zarządu jak również do budżetu Starosta wskazał, że na posiedzeniu 14 grudnia zostało 

rozstrzygnięte postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego prowadzonego w trybie 

podstawowym na zadanie pn. „Poprawa infrastruktury drogowej powiatu gryfińskiego, poprzez 

przebudowę odcinków dróg powiatowych”. Zarząd jednogłośnie zatwierdził na powyższe 

zadanie wybór Wykonawcy - firmy MALDROBUD Sp. z o.o., Sp. K. z siedzibą w Myśliborzu, 

za kwotę 4 974 802,00 zł brutto. Zadanie będzie wykonywane przy udziale środków  

z Polskiego Ładu i dotyczy miejscowość Żabnica, odcinka drogi dworcowej w Chojnie oraz 
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odcinka drogi przy ulicy Mieszka I w Mieszkowicach. Na początku stycznia Zarząd podpisze 

umowę, bo muszą czekać na ewentualne procedury odwoławcze. W tym wypadku zmieścili się 

w kwocie. Mówi o tym, bo to ma związek z budżetem. Zadanie oczywiście znajduje się  

w budżecie i będzie realizowane.  Na temat szpitala mówiliśmy dzisiaj dużo. W nawiązaniu do 

budżetu i podjętych decyzji dodał, że w budżecie wpisana jest kwota 1 500 000,00 zł z tego 

ponad 870 000,00 zł na inwestycje - na zabytki, a dotyczy starej części szpitala, co było również 

przedmiotem posiedzeń w okresie międzysesyjnym.  

 

Radna Teresa Sadowska powiedziała, że intryguje Ją nie praca z ostatnich zarządów,  

ale w sprawozdaniu Pani Prezes była podana ogromna kwota za wycinkę drzew za kary  

ze strony Gminy Gryfina.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że na początku Spółka przygotowywała 

to samodzielnie. W ramach tej inwestycji byłyby robione prace przygotowawcze. Spółka  

w związku z tym, aby mieć większy teren dostała zgodę, tak jak to jest w prawie przewidziane, 

od Gminy na wycinkę drzew. Decyzja obligowała do dokonania nasadzeń w określonym 

terminie. Niestety z różnych względów okazało się, że w tym wypadku szpital, a konkretnie 

Prezes, bo zawsze ktoś jest odpowiedzialny, nie zrealizował warunków określonych w decyzji. 

Nie wystąpiono w terminie o przesunięcie terminu nasadzeń. Wystąpiono trzy, czy cztery dni 

za późno i Gmina wszczęła postępowanie administracyjne: w części umorzyła karę i zażądała 

zapłaty - sprawa po prostu trwała. Zakończyła się zapłatą odsetek i chyba ściąganiem kar. 

Każda kwota w sytuacji szpitala jest tutaj ważna - każdemu powinno zależeć, że jeżeli Powiat 

pomaga z budżetu, no to czasami warto żeby inne jednostki samorządowe też coś pomogły. Bo 

de facto, jeżeli Powiat przekazuje swoje środki na funkcjonowanie szpitala, a jest taka sytuacja, 

to znaczy, że Powiat  w tym wypadku przekazuje środki finansowe w rezultacie drugiemu 

samorządowi, w tym wypadku za zapłacenie zobowiązań wobec Gminy Gryfino. Nawiązując 

do swojego wcześniejszego pytania wyjaśnił, że chciał pokazać, dlaczego czasami warto, żeby 

to była Spółka i tak szczerze mówiąc, od Powiatu odcięta. Spółka mając umowę  

z przedsiębiorstwem komunalnym poczuwa się do płacenia, a jak ma z Powiatem, to 

niekoniecznie. Tylko sytuacja jest taka, że Powiat refakturuje te media, przecież za te media 

płaci, bo to jest w naszym budynku i dlatego jest taka sytuacja. Za chwilę Radni powiedzą  

w imieniu mieszkańców, no i słusznie, że trzeba wyremontować drogę, wyciąć krzaki, a nagle 

się okazuje, że Powiat musi płacić za wodę, ciepło etc. i nawet jak jest to robią to warto mieć 

po prostu tego świadomość.  
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XI. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie między sesyjnym 

wpłynęła interpelacja: 

- interpelacja Nr 169/23 złożona w okresie międzysesyjnym przez Radnego Zbigniewa 

Szmaję dot. poprawienia bezpieczeństwa na drodze powiatowej Nr 1377Z. (ścieżka dostępu  

w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: zakładka – Praca Rady 

i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego 

Samorządu Powiatowego, LV sesja Rady Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 169/23) - zał. nr 

13. 

 

- interpelacja Nr 170/23 złożona w okresie międzysesyjnym przez Radnego Huberta Andrycha 

dot. studzienki na ul. Armii Krajowej w Gryfinie (ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie 

Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu 

Powiatowego, LV sesja Rady Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 170/23) - zał. nr 14. 

 

Następnie zapytał, czy któryś z Radnych chciał złożyć interpelację lub zapytanie. 

 

- brak interpelacji i zapytań; 

 

XII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że wpłynęły odpowiedzi Naczelnika 

Wydziału Zarządzania Drogami na interpelacje Nr 169/23 i Nr 170/23 złożone przez Radnego 

Zbigniewa Szmaję oraz Radnego Huberta Andrycha. Radni otrzymali te odpowiedzi (zał. nr 

13a i nr 14a). 

 

XIII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radni otrzymali wykaz pism 

zawierający następujące pisma, tj.: 

1. Pismo Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, znak: DOZ-WD.6530.882.2023  

z dnia 30 października 2023 r., dotyczące udzielenia Fundacji Kościół Mariacki   
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w Chojnie-Konigsbeerg/Neumark dotacji w wysokości 96 000,00 zł z przeznaczeniem  

na pokrycie kosztów zadania pn. Chojna, kościół Mariacki (XV w.): prace konserwatorskie  

i restauratorskie elewacji w stanie krytycznym etap VI (nakaz PINB) - zał. nr 15. 

2. Wniosek Sołtysa Sołectwa Wysoka Gryfińska (gmina Gryfino) z dnia 1 grudnia 2023 r.  

dot. przeprowadzenia przeglądu drzewostanu znajdującego się w pasie drogowym drogi 

powiatowej Nr 1548Z Gardno-Radziszewo oraz usunięcia drzew zakwalifikowanych  

do wycięcia - zał. nr 16.  

3. Postanowienie Nr 223/2023 Komisarza Wyborczego w Szczecinie II z dnia 8 grudnia  

2023 r. w sprawie podziału powiatu gryfińskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu - zał. nr 17. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że kolejna sesja, jeśli nic się nie zmieni, 

będzie planowana na ostatni czwartek stycznia. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że koledzy Radni zgłaszają, że jest to  

w czasie ferii. Dodał, że powinni się spotkać i jeszcze raz przedyskutować termin. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że wydawało mu się, że ferie są 

wcześniej. W związku z powyższym spotka się z Panem Starostą i data zostanie 

zweryfikowana. Radni drogą elektroniczną uzyskają informację z nowym terminem. Następnie 

poinformował, że dziś o godz. 17:30 odbędzie się świąteczny koncert w wykonaniu uczniów 

Szkoły Muzycznej I stopnia w Gryfinie, na który Radni otrzymali zaproszenie. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski podziękował za dyskusje na Komisjach na temat 

budżetu i za spuentowanie tego głosując nad budżetem. Budżet po stronie wydatków faktycznie 

ma bardzo duże wyzwania i też napięcia, o których była mowa. Następnie podziękował  

za pozytywną ocenę i jednogłośnie jego przyjęcie. Przyjęty budżet będzie w części realizowany 

przez nową Radę, pożyczył wszystkim, aby dostali się do Rady, ale to wyborcy będą 

decydować. Powiedział o tym w takim kontekście, że ma nadzieję, że nikt po rozpoczęciu 

kadencji nie będzie narzekać na budżet. Zresztą Państwo Radni wiedzą, że zawsze z budżetem 

dawaliśmy sobie radę i ten zakres akurat mają wszyscy opanowani. Następnie podziękował 

wszystkim za pracę, życząc radosnych Świąt Bożego Narodzenia, dobrego i szczęśliwego 

Nowego roku Państwu oraz mieszkańcom.  
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Przewodniczący Rady Roman Michalski dołączył się do życzeń, w imieniu prezydium Rady 

pożyczył wszystkim zebranym na sali, dla wszystkich mieszkańców dobrych Świąt, dużo 

zdrowia, relaksu, odpoczynku, oderwania się od spraw wartkich, a skupienia się bardziej  

na życiu rodzinnym. Wszystkiego dobrego, dobrego w Nowym Roku.  

 

XIV. Zakończenie posiedzenia.  

 

O godz. 16:40 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął LV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Magdalena Romankiewicz 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 

 

 

 

 

 

 


